
INFORMACJA O PRACY BURMISTRZA Michałowa w okresie
międzysesyjnym

Od 23 marca 2023r. do 16 maja 2023r.

 Na wstępie chciałbym złożyć kondolencje i wyrazy współczucia Pani Dyrektor
Małgorzacie  Gwaj  – Szastaj  z  powodu śmierci  mamy,  sołtysowi sołectwa Suszcza
Mikołajowi  Krętowskiemu  z  powodu  śmierci  syna  oraz  rodzinie  ś.p.  Mariana
Hajduczeni – byłego radnego Rady Miejskiej w Michałowie.

I. przeznaczono na sprzedaż:  

1. dz. 72/2 o pow. 0,2019 ha, obręb 38 Potoka
2. dz. 224/3 o pow. 0,1587 ha, obręb 32 Nowa Wola
3. dz. 198 o pow. 0,34 ha, obręb 26 Leonowicze
4. dz. 22/65 o pow. 0,1128 ha, obręb 6 Bondary
5. dz. 403 o pow. 0,35 ha, obręb 28 Łuplanka Stara i Nowa
6. dz. 205 o pow. 0,26 ha, obręb 16 Jałówka 

II. podpisano akty notarialne na sprzedaż:  

1. dz. 749 o pow. 0,0979 ha, obręb 47 Tajnica Górna
2. dz. 750 o pow. 0,0979 ha, obręb 47 Tajnica Górna
3. dz. 751 o pow. 0,0979 ha, obręb 47 Tajnica Górna
4. dz. 583/2. o pow. 0,05 ha, obręb 47 Tajnica Górna
5. dz. 585 o pow. 0,0470 ha, obręb 4 Bieńdziuga
6. dz. 588/2 o pow. 0,1050 ha, obręb 4 Bieńdziuga
7. dz. 414/1 o pow. 0,0833 ha, obręb 16 Jałówka

Wnioski, prace trwające i wykonane:

1. W dniu 27 kwietnia 2023r. podpisałem umowę z Podlaskim Kuratorem Oświaty
zgodnie z którą w ramach Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na
lata 2021-2025 Gmina otrzyma środki w kwocie 12 tyś zł (wkład własny 3 tyś zł.).
Środki  finansowe  będą  przeznaczone  na  zakup  książek,  nowych  elementów
wyposażenia  do  bibliotek  szkolnych  oraz  realizację  działań  promujących
czytelnictwo.

2. Budowa Grzybowego Zakątka, inwestycji na którą gmina Michałowo pozyskała
unijne  dofinansowanie  w  wysokości  139  tys.  zł,  a  wartość  oszacowano  w
ubiegłym roku na 311 tys. zł, nie mogła ruszyć z powodu zbyt wysokich kosztów
wykonania.  Jednak  po  ostatnim  przetargu  samorząd  zdecydował  się  dołożyć
więcej i budowa może już ruszyć, bo inwestycja jest na tyle atrakcyjna, że będzie
służyć mieszkańcom i turystom.
W przetargu na ,,Budowę wiaty rekreacyjno – wypoczynkowej w ramach projektu
rewitalizacji  Gminy  Michałowo  -  Grzybowy  Zakątek”  wpłynęły  trzy  oferty.
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Najkorzystniejsza oferta została złożona na kwotę 510 tys. zł, co oznacza, że z
budżetu gminy dołożymy do inwestycji więcej niż początkowo zamierzaliśmy. 
Przypomnijmy,  że  według  planów  Grzybowy  Zakątek  ma  być  usytuowany  w
północno-zachodniej części gminy w obrębie działki  Krynica Majdan.  Zostanie
wybudowana  wiata  rekreacyjno-wypoczynkowa  –  miejsce  do  grillowania,  ze
stołami i siedziskami. Ma służyć mieszkańcom gminy i turystom do odpoczynku
na świeżym powietrzu. Znajdzie się tu też scena do występów estradowych, plac z
miejscem  do  zabawy  i  miejsce  na  ognisko  oraz  miejsca  parkingowe.  Całość
wyposażona  w  oświetlenie  LED  i  monitoring.  A  do  Grzybowego  Zakątku
prowadzić będzie utwardzona droga dojazdowa i ciągi piesze.

3. Podpisano  umowę  na  ,,Montaż  30  sztuk  lamp  solarnych  na  terenie  Gminy
Michałowo”  z  firmą  RMS  Polska  Sp.  z  o.o.,  ul.  Mickiewicza  107,  39-100
Ropczyce  za  cenę  125 275,50  zł,  realizowanego  w  ramach  dofinasowania  z
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego.

4. Podpisano umowy w przetargu na ,,Naprawę dróg gminnych na terenie Gminy
Michałowo w roku 2023” z następującymi firmami: 

a) W zakresie utwardzenia dróg i malowania pasów z firmą: BUDOMOST Sp.
z o.o., Zaścianki, ul. Szosa Baranowicka 37, 15-521 Białystok 

b) W  zakresie  żwirowania  dróg  gminnych  z  firmą:  Przedsiębiorstwo
Wielobranżowe  ,,JAR-BUD”  Jarosław  Symko,  Kazimierowo  3,  16-050
Michałowo.

c) W zakresie mechanicznego ścinania poboczy z firmą: Zakład Drogowo –
Transportowy, Mirosław Lewczuk, ul. Szkolna 1a, 16-060 Zabłudów.

5. Otwarto przetarg na „Budowę wieży widokowej w ramach projektu: Zachowanie
cennych zasobów przyrodniczych na terenie Zbiornika Siemianówka w Gminie
Michałowo”, realizowanego w ramach dofinasowania z Regionalnego Programu
Operacyjnego  Województwa  Podlaskiego.  Wpłynęły  trzy  oferty.  Zmawiający
poinformował o kwocie, jaką zamierza przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia
w wysokości  240.000zł,  zaś  najkorzystniejsza  oferta  została  złożona  na  kwotę
889.533,45zł

6. Ogłoszono  przetarg  na  „Budowę  budynku  usługowego  z  przeznaczeniem  na
Inkubator  Przedsiębiorczości  w  Michałowie.”  realizowanego  w  ramach
dofinasowania  z  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa
Podlaskiego. Planowane otwarcie ofert 29.05.2023r.

7. Trwają  prace  projektowe  na  opracowanie  dokumentacji  projektowej:  „Budowę
sieci cieplnej w Michałowie”. 

8. Trwają prace projektowe przy rozbudowie budynku ratusza.
9. Trwają prace projektowe: Przebudowa drogi w obrębie wsi Cisówka w kierunku

Gryce
10. Wojewoda Podlaski w dniu 2.03.2023 ogłosił nabór wniosków o dofinansowanie

ze  środków  Rządowego  Funduszu  Rozwoju  Dróg.  Chodzi  o  zadania,  których
celem  jest  poprawa  bezpieczeństwa  niechronionych  uczestników  ruchu  -  jak
budowa, przebudowa lub remont dróg dla pieszych, dróg dla pieszych i rowerów,
przejść dla pieszych, przejazdów dla rowerów, itp. Dofinansowaniem mogą zostać
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objęte  zadania  realizowane  w  trybie  jednorocznym.  Samorząd  może  otrzymać
dofinansowanie  w wysokości  do  80  proc.  kosztów jego  realizacji.  Złożyliśmy
wniosek na budowę czterech wyniesionych przejść dla pieszych na skrzyżowaniu
ulic Leśnej i  Młynowej -  są konieczne dla poprawy bezpieczeństwa pieszych i
zaproponowaliśmy złożenie przez Powiat wniosku na wykonanie małego ronda w
ramach  przebudowy  skrzyżowania  ulic:  Hieronimowska  (droga  powiatowa  Nr
1466B),  Młynowa,  Kamiennobrodzka,  Nowy Świat  w Michałowie.  Utworzenie
skrzyżowania  w  postaci  ronda,  w  znacznej  mierze  poprawi  bezpieczeństwo
uczestników ruchu.

Czekamy na rozstrzygnięcie wniosków.

W  porozumieniu  z  Drogami  Wojewódzkimi  zamontowane  zostaną   aktywne
przejścia  dla  pieszych  na  ul.  Białostockiej  w  pobliżu  skrzyżowania  z  ulicą
Gródecką oraz przy Gminnym Ośrodku Kultury. Montaż aktywnych przejść dla
pieszych w tych miejscach poprawi bezpieczeństwo pieszych i kierujących, gdyż
jest to ruchliwa droga wojewódzka a przejścia znajdują się w pobliżu Ratusza,
Parku, GOK, ciągu pieszego w kierunku targowiska, sklepów i zalewu. 

11. Na  cmentarzu  w  Michałowie  trwają  prace  nad  nowymi  alejkami  brukowymi.
Brygada  remontowa  gminy  Michałowo  pracuje  na  cmentarzu  nad  alejkami
brukowymi, które znacznie ułatwią korzystanie i poruszanie się po michałowskiej
nekropolii. Po ogrodzeniu to kolejna inwestycja realizowana w tym tak ważnym
dla  gminy  miejscu.  Przypomnijmy,  że  te  prace  mają  związek  z  podpisanym
porozumieniem  12  maja  ub.  roku  między  Gminą  Michałowo  z  Parafią
Prawosławną pw. Św. Mikołaja Cudotwórcy w sprawie nieodpłatnego użyczenia
miejsc pochówku (100 miejsc). 
Chodzi  o  zapewnienie  miejsca  pochówku  dla  osób  innych  wyznań  i  osób
niewierzących,  bo  w  gminie  nie  ma  cmentarza  komunalnego,  a  pochówek
komunalny to zadanie gminy. Taka sytuacja nie zdarzała się często – jedna dwie
osoby rocznie. 
W wyniku podpisanego porozumienia, udostępnionych 100 miejsc na cmentarzu
ma rozwiązać problem na wiele lat.
W  zamian  samorząd  zobowiązał  się  przeprowadzić  na  cmentarzu  prace
poprawiające estetykę – wykonanie ogrodzenia i alejek.

12. Dokonano  podcinki  drzew  w  miejscowości  Michałowo,  placu  zabaw  ul.
Sienkiewicza,  wycięto  drzewa przy  skrzyżowaniu  ulicy  Gródecka-  Białostocka
oraz w miejscowości Łuplanka Nowa.

13.  W Zespole Szkół w Michałowie wyremontowano salę chemiczną z zapleczem
trwa  remont  na  warsztatach  przy  ulicy  Leśnej  –  hol  i  jedno  pomieszczenie
biurowe.

14.  24 kwietnia 2023 roku w świetlicy wiejskiej w Szymkach odbyło się spotkanie z
przedstawicielami  Wojewódzkiego  Biura  Geodezji  w  Białymstoku  dotyczące
omówienia i wyjaśnienia procedur scalania gruntów, w spotkaniu uczestniczyło 16
osób z udziałem przedstawiciela Nadleśnictwa Żednia.
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15. Trwają  prace  porządkowe  i  przygotowawcze  na  plaży  w  Rudni.  Zostanie
zamontowany pomost pływający wraz z dojściem. Utwardzony zostanie teren pod
lokalizację namiotu oraz garaży.

16. Rozpoczęła się rozbudowa świetlicy w Juszkowym Grodzie.
Potrwa do lipca br. Na te prace pozyskaliśmy prawie 340 tys. zł dofinansowania, a
całość rozbudowy z przebudową ma kosztować 440 tyś. zł.

17. Przyznano  dotacje  celowe  z budżetu  gminy  na przeprowadzenie
termomodernizacji budynków:

- 16 budynków mieszkalnych jednorodzinnych na kwotę 265 000 PLN

- jeden blok mieszkalny w kwocie 72 208,55 PLN

Lista rezerwowa 3 budynki mieszkalne jednorodzinne.

18. Wybrano  drogi  do  remontu  w  ramach  finansowania  remontu  dróg  gminnych
dojazdowych do posesji, oraz terenów rolnych na rok 2023: 

1. Lewsze, dz. nr geod. 128, długość ok. 260 mb A
2. Suszcza, dz. nr geod. 1720, długość ok. 130 mb A
3. Juszkowy Gród, dz. nr geod. 190/2, długość ok. 120 mb Ż
4. Topolany, dz. nr geod. 397, długość ok. 1 000 mb Ż
5. Juszkowy Gród, dz. nr geod. 180, długość ok. 430 mb A
6. Oziabły, dz. nr geod. 38/6, długość ok. 130 mb A
7. Kazimierowo, dz. nr geod. 163, długość ok. 100 mb Ż
8. Kazimierowo, dz. nr geod. 47, długość ok. 120 mb Ż

Łącznie drogi utwardzone poprzez potrójne powierzchniowe utrwalenie – 950,00mb,
drogi żwirowe – 1340,00mb

19. W ramach IV naboru do Projektu grantowego pn. „Energia słoneczna w gminie
Michałowo”  realizowanego  w ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego
Województwa Podlaskiego na lata 2014-2020, Osi Priorytetowej V. Gospodarka
niskoemisyjna, Działania 5.1 Energetyka oparta na odnawialnych źródłach energii,
zgodnie  terminem składania  wniosków,  do dnia  31.03.2023 r.  do godziny 15:00
wpłynęły  łącznie  24  wnioski.  Jeden  wniosek  został  wycofany.  Podpisano  21
umów. Kwota dofinansowania wynosi 373 204 zł.

20. Urząd Marszałkowski pismem z dnia 22 marca br. poinformował, że w tym roku
zostanie  wyremontowany  dwukilometrowy  odcinek  drogi  686.  Należy
zaznaczyć  też,  że  do  wyremontowania  pozostał  18-kilometrowy  odcinek.  W
takim tempie wykonanie całości odcinka zajmie dziewięć lat, co nie jest zbyt
optymistyczną perspektywą. Dlatego liczymy na przedstawienie całościowego
harmonogram remontu,  o który zwrócimy się pisemnie równocześnie pytając
czy projekt,  którym mowa w piśmie dotyczy całości  drogi  czy tylko  dwóch
kilometrów. W odpowiedzi Urząd Marszałkowski poinformował iż projekt jest
opracowany dla odcinka ok. 2 km, zaś plan remontu opracowywany jest przez
zarządcę na dany rok.

21. Możemy przyłączyć do ciepłociągu kolejne budynki 
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Po niemal dwóch latach starań o pozwolenie przyłączenia domów mieszkańców
do ciepłociągu doczekaliśmy się pozytywnej odpowiedzi Zarządu Województwa
Podlaskiego. Wielokrotnie zwracaliśmy się z prośbą do Marszałka Województwa
Podlaskiego,  byśmy  mogli  przyłączyć  do  istniejącej  sieci  cieplnej  budynki
prywatne  mieszkańców,  czy  instytucji,  innych  niż  gminne.  W  międzyczasie
musieliśmy też zasięgnąć opinii Krajowej Informacji Skarbowej,  że zmiany nie
wpłyną na koszty kwalifikowalne, w tym kwalifikowalność podatku VAT ( a to
około 1 mln zł).
Wreszcie  otrzymaliśmy  odpowiedź,  z  której  wynika,  że  po  analizie
przedstawionych przez nas dokumentów Instytucja Zarządzająca wyraża zgodę na
wprowadzenie  zmian,  ale  pod pewnymi warunkami.  Do ciepłociągu mogą być
podłączone  osiedla  i  domy  prywatne,  ale  jako  Gmina  nie  możemy
współfinansować  kosztów  podłączenia  i  eksploatacji,  czyli  mieszkańcy  sami
muszą ponieść koszty. 
Przyłączyliśmy do ciepłociągu osiedle kombinatu, a teraz możemy podłączyć też
osiedle Spółdzielni Mieszkaniowej. Zaproponowałem też przyłączenie Placówce
Straży Granicznej i parafii katolickiej w Michałowie, a Nadleśnictwo Żednia samo
zgłosiło się z wnioskiem o podłączenie ich osiedla. I na ten wniosek odpowiemy
pozytywnie.

22. Dostaliśmy  zgodę  na  zmianę  inwestycji  dofinansowanej  z  Polskiego  Ładu.
Zamiast hali sportowej - oczyszczalnia ścieków w Michałowie. Zwróciliśmy się
do Premiera RP o zmianę wniosku na dofinansowanie na oczyszczalnię ścieków.
Istniejąca  jest  stara,  z  lat  90-tych,  a  dziś  obowiązujące  normy  są  wyższe.
Pisaliśmy kilka razy wnioski na oczyszczalnię, a otrzymaliśmy dofinansowanie
na halę, jednak po przetargach okazało się, że dofinansowanie do kosztorysu ma
się nijak. Gmina musiałaby dołożyć ok. 6,5 mln zł . Uznaliśmy, że oczyszczalnia
ścieków to bardziej potrzebna inwestycja w naszej gminie.

Są  gotowe  plany  dotyczące  oczyszczalni.  Inwestycja  obejmie  dwa  niezależnie
pracujące  ciągi  technologiczne  o  wydajności:  średnia  dobowa  ilość  ścieków:
400m3/d,  maksymalny dobowy przepływ ścieków: 530m3/d,  maksymalna ilość
ścieków  dowożonych  nie  może  przekroczyć  10%  aktualnej  ilości  ścieków
dopływających kanalizacją sanitarną. 
Działanie oczyszczalni będzie całkowicie zautomatyzowane poprzez zastosowanie
sterowania  z  możliwością  przesyłania  wiadomości  tekstowych  SMS  stanów
alarmowych z oczyszczalni ścieków. Dodatkowo, opcjonalnie obiekt wyposażony
będzie  w  system  monitoringu  i  wizualizacji  pracy  podstawowych  urządzeń
technologicznych.
Przewidywana wartość Inwestycji (w PLN): 7.500.000,00
Deklarowana kwota udziału własnego (w PLN): 2.550.000,00

23. Przygotowujemy się do konkursu dotyczący samochodów do OSP, który odbędzie
się  w  czerwcu  W tej  sprawie  będę  u  Komendanta  Wojewódzkiego  z  którym
piszemy wnioski o przekazanie wycofanych samochodów z Komendy.

24. W dniu 27 kwietnia 2023r. podpisaliśmy umowę na dofinansowanie projektu pn.
„Turystyczne  Michałowo  –  utworzenie  „Wiaty  biesiadników”  oraz  „Przystani
Rybaka”” realizowanego w ramach Lokalnej Strategii Rozwoju Lokalnej Grupy
Działania  -  Puszcza  Knyszyńska  w  ramach  inicjatywy  LEADER  Poddziałanie
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19.2  Wsparcie  na  wdrażanie  operacji  w  ramach  strategii  rozwoju  lokalnego
kierowanego przez społeczność. Wartość  362 168 PLN dofinansowanie 188 832
PLN.

25. W  dniu  27.04.2023  r  podpisaliśmy  umowę  na  dofinansowanie  projektu  pn.:
„Michałowo  –  Gmina  z  pasją  i  talentami”  realizowanego  w  ramach  Lokalnej
Strategii  Rozwoju Lokalnej  Grupy Działania  – Puszcza Knyszyńska w ramach
inicjatywy LEADER Poddziałanie 19.2 Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach
strategii  rozwoju  lokalnego  kierowanego  przez  społeczność.  Wartość  250  956
PLN dofinansowanie 134 116 PLN.

26. Uchwałą  Zarządu  Województwa  Podlaskiego  nr  338/6426/2023  z  dnia
12.05.2023r.  Projekt  pt.  „Centrum  Wsparcia  Mieszkańca”,  uzyskał  możliwość
dofinansowania w ramach Lokalnej Strategii Rozwoju Lokalnej Grupy Działania –
Puszcza  Knyszyńska  Działanie  9.1  Rewitalizacja  społeczna  i  kształtowanie
kapitału  społecznego,  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa
Podlaskiego  na  lata  2014-2020).  Przygotowujemy  dokumenty  do  podpisania
umowy. Wartość  84 000 PLN dofinansowanie 76 680 PLN.

WYDARZENIA

1. W dniu 7 maja 2023r. odbyły się wybory uzupełniające do Rady Miejskiej w
Michałowie w okręgu wyborczym nr 10. Jak wiemy radną została wybrana Pani
Agnieszka Jadwiga Grzegorczuk – jeszcze raz gratuluję.

2. Skarga na prokuratora.
3. 25 marca odbyła się w Ratuszu uroczystość związana z obchodami 50-lecia

pożycia  małżeńskiego  par,  które  zawarły  związek  małżeński  w  1972  r.
Prezydent  Rzeczypospolitej  Polskiej  odznaczył  Medalami  za  Długoletnie
Pożycie Małżeńskie 13 par z naszej gminy. W uroczystości wzięło udział 10
par,  którym  wraz  z  Panią  Przewodniczącą  oraz  Panią  Kierownik  USC
wręczyłem medale i złożyłem życzenia.  Wszystkim parom obchodzącym Złote
Gody składam raz  jeszcze serdeczne gratulacje  i  życzę zdrowia  i  kolejnych
rocznic szczęśliwego i zgodnego pożycia małżeńskiego.

4. 28  marca  w  Waszyngtonie  podczas  spotkania  zorganizowanego  przez
Departament  Stanu  USA  ogłoszono  Deklarację  dla  Demokracji,  której
Michałowo  jest  sygnatariuszem.  Spotkanie  odbyło  się  zdalnie,  w  którym
miałem  przyjemność  uczestniczyć.  Idee  przedstawione  w  deklaracji
zaprezentowali burmistrzowie i burmistrzynie St. Louis, Amsterdamu, Buenos
Aires i  Seulu.  Gościem specjalnym spotkania był Witalij  Kliczko,  burmistrz
Kijowa.

5. 29  marca  wraz  z  prof.  Piotrem  Banaszukiem  –  wykładowcą  akademickim
Politechniki  Białostockiej,  a  zarazem  przedstawicielem  Activus  Instytut
Rozwoju Społeczności Lokalnej – byłem gościem audycji Radia Jard. Audycja
była  poświęcona  projektowi:  “RENALDO  -  Rozwój  obszarów  wiejskich
poprzez odnawialne źródła energii”.

6. W okresie Wielkanocnym w Parku Miejskim pojawiły się świąteczne dekoracje
- palma wielkanocna, zając - symbol wiosennego odrodzenia i jaja, najbardziej
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czytelny  symbol  życia.  Z  inicjatywy  Fundacji  „Mała  Ojczyzna”  w  parku,
dwukrotnie  miało  miejsce  tradycyjne  malowanie  jaj  w  cebulniku.  Wszyscy
mieszkańcy mogli z tego skorzystać i pomalować jaja na stół wielkanocny. 

7.  W  dniach  3-4  kwietnia  brałem  udział  w  Samorządowym  Kongresie
Finansowym  w  Sopocie  #localtrends .  Przez  dwa  dni  przedstawiciele
samorządu,  instytucji,  biznesu  i  świata  nauki  mieli  możliwość  wspólnych
rozmów  i  wymiany  doświadczeń  w  m.in.  w  obszarach  finansów,  ekologii,
relacji rząd - samorząd, nowych technologii. Korzystając z okazji spotkałem się
również z Prezydent Gdańska Panią Aleksandrą Dulkiewicz, której wręczyłem
symboliczną,  zieloną  lampkę.  Uczestniczyłem również  w Konferencji  ruchu
Samorządowego „Tak dla Polski”. 

8. W dniu 8 kwietnia w Wielką Sobotę w Gospodzie w Michałowie spotkałem się
z Państwem Katarzyną i Kamilem ze Świdwina w woj. Zachodniopomorskim,
którzy w ramach Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy wylicytowali wspólną
kolację  z  Burmistrzem  Michałowa.  Są  oni  wielkimi  miłośnikami  Gminy
Michałowo i mają w planach zamieszkanie w naszym Michałowie na stałe.

9. Dokonałem objazdu gminy aby sprawdzić i ocenić stan dróg po zimie, również
pod kątem ich oceny w programie Droga do gospodarstwa.

10. Z  przykrością  informuję,  że  dokonano  częściowego  zniszczenia  niedawno
postawionego przystanku przy drodze powiatowej, pomiędzy miejscowościami
Oziabły i Lewsze. Wykonujemy i stawiamy przystanki autobusowe po to, by
mieszkańcy  mogli  z  nich  korzystać,  by  oczekujący  na  autobus  mogli  się
schronić przed wiatrem czy deszczem. Jednak, jeśli ciągle będą niszczone – a w
tym miejscu przystanek był notorycznie niszczony – następnych po prostu nie
będzie. Proszę o zwrócenie uwagi i przypilnowanie, by wandale nie niszczyli
naszego wspólnego dobra.

11. W  dniu  20  kwietnia  Posłowie  Platformy  Obywatelskiej  Jarosław  Wałęsa,
Joanna Frydrych i Piotr Zientarski odwiedzili Michałowo, z którymi spotkałem
się  w ratuszu.  Zwiedzili  również biogazownię,  a  po południu stawili  się  na
spotkanie i rozmowy z mieszkańcami Michałowa.

12. 24 kwietnia byłem gościem programu „Bez Kantów” TVP Białystok, którego
tematem był m.in. rozwój infrastruktury w Michałowie, wyzwania stojące przed
samorządami  w Polsce,  ale  i  odnoszone sukcesy.  W programie wziął  udział
również burmistrz Dąbrowy Białostockiej Artur Gajlewicz.

13. Otrzymaliśmy od  Marszałka  Województwa  Podlaskiego w ramach  funduszu
wsparcia   300 000  PLN na  przedszkole  pasywne  w Michalowie.  Przyznane
środki są zdecydowanie niewystarczającym źródłem finansowania w stosunku
do planowanej całkowitej wartości przedsięwzięcia określonej na poziomie 11
705 882,35 zł. Mimo oczywistego zaangażowania również własnych środków
Gminy,  inwestycja  przy  takim  montażu  finansowym  jest  niewykonalna  i
niemożliwa do realizacji. W celu wykorzystania przyznanych środków na rzecz
rozwoju Gminy, za racjonalne i optymalne uznano zaproponowanie realizacji
innej  inwestycji,  która  także  wpisuje  się  w strategiczne  kierunki  rozwojowe
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oraz służy mieszkańcom Gminy. Jest to utworzenie zaplecza noclegowego dla
uczniów szkół z Gminy Michałowo.

14. 1 maja  przypadała 19. rocznica przystąpienia Polski do Unii Europejskiej. 2
maja natomiast obchodziliśmy Dzień Flagi Rzeczpospolitej Polski, natomiast 3
maja w 232 rocznicę uchwalenia Konstytucji  3 Maja,  Przewodnicząca Rady
Miejskiej  Maria  Ancipiuk  i  Sekretarz  Gminy  Anna  Stalbowska  złożyły  w
imieniu michałowskiego samorządu kwiaty pod pomnikiem w parku miejskim

15. 4  maja  natomiast  obchodzono  święto  św.  Floriana  –  święto  wszystkich
strażaków.  Z  tej  okazji  wszystkim  Druhnom  i  Druhom  składam
najserdeczniejsze życzenia. 

16. 4 maja rozpoczęły się również matury poprzedzone uroczystym zakończeniem
roku szkolnego klas maturalnych, w który wziąłem udział w dniu 28 kwietnia.
Wszystkim uczniom, zwłaszcza tym, którzy przystąpili do egzaminu dojrzałości
w naszym Zespole Szkół życzę powodzenia.

17. Dzień 8 maja to Dzień Bibliotekarza.  Z tej okazji   wszystkim pracownikom
bibliotek, którzy pokazują nam potęgę literatury, korzyści płynące z czytania
oraz ułatwiają dostęp do informacji  i  dóbr kultury składam podziękowania i
najszczersze życzenia.

18. W ratuszu spotkałem się z mieszkańcami Bondar, z którymi omówiłem temat
poboru wody na ogródkach działkowych w Bondarach.

19. Odbyłem spotkanie z przewodniczącym Białoruskiego Towarzystwa Społeczno
– Kulturalnego panem Bazylim Siegień w temacie organizacji Bondarouskiej
Haściouni. 

20. Byłem również na spotkaniu u Konserwatora Zabytków w celu uzgodnienia
projektu Galerii. 

21. Sąd  Rejonowy  w  Białymstoku  wpisał  do  KRS  Rejestru  Przedsiębiorców
Spółdzielnię Energetyczną Michałowo. Teraz składamy wniosek do Krajowego
Ośrodka  Wsparcia  Rolnictwa  (KOWR),  bo  jako  jedyna  gmina  spełniamy
kryterium  70  proc.  energii  odnawialnej.  Następnie  już  jako  gmina,  a  nie
Spółdzielnia,  złożymy  wnioski  na  biogazownie,  ciepłociąg,  panele
fotowoltaiczne  w  ramach  ogłaszanych  naborów  do  Regionalnego  Programu
Operacyjnego Województwa Podlaskiego albo poszczególnych ministerstwach.
W  związku  z  powyższym  spotkałem  się  z  przedstawicielami  firmy
AGRIKOMP  w  temacie  przygotowania  dokumentacji  dot.  budowy  dwóch
biogazowni, celem przygotowania wniosków o dofinansowanie. 

22. W ostatnim czasie w Ratuszu spotkałem się z przedstawicielami spółki PKS
Nova  oraz  z  firmami  LR  Trans  Robert  Lutostański  oraz  Faster  sp.  z.o.o
Rozmowy dotyczyły realizacji transportu gminnego, z uwzględnieniem dowozu
dzieci do szkoły. 

23. Gmina Michałowo przystępuje do sprzedaży końcowej paliwa stałego (węgla)
z przeznaczeniem dla gospodarstw domowych.
Ilość paliwa stałego przeznaczonego do sprzedaży końcowej:
a.  asortyment groszek –ilość 21,78 t.
b. asortyment orzech – ilość 22,74 t.
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Cena węgla bez względu na rodzaj wynosi 2 000 zł brutto za tonę i nie zawiera
kosztów transportu ze składu do gospodarstwa domowego – po węgiel należy
zgłosić się z własnym transportem. Węgiel nie jest workowany.
Termin  składania  wniosków o zakup  paliwa  stałego  w ramach  sprzedaży
końcowej: od 15 maja 2023 r. do 30 czerwca 2023 r.

24. Otrzymaliśmy 21 584 250,48 zł bezzwrotnego dofinansowania z banku BGK na
budowę  mieszkań.  W  ramach  budownictwa  pod  wynajem  powstaną  64
mieszkania za ogólną kwotę 26 980 313,11 zł. Wkrótce ogłosimy przetarg na
budowę budynków oraz nabór nowych wniosków dla osób zainteresowanych.

25. W  dniu  wczorajszym  w  Supraślu  wziąłem udziału  w  warsztacie
podsumowującym  proces  konsultacyjny  lokalnej  strategii  rozwoju
pn. „Możliwości  współpracy  i  pozyskiwania  środków  finansowych  w
perspektywie finansowej 2021 - 2027 w ramach Lokalnej Strategii  Rozwoju
LGD Puszcza Knyszyńska”. Celem spotkania było zapoznanie uczestników z
wypracowanymi w trakcie spotkań konsultacyjnych i branżowych wnioskami
oraz przedstawienie planowanych kierunków i celów nowej lokalnej strategii
rozwoju.

26. Z końcem lipca na emeryturę odchodzą nasze pracownice pani Kierownik Anna
Funkowska oraz Maria Doroszko – pracownik księgowości. Z końcem sierpnia
dobiega końca powołanie pani Dyrektor Jolanty Dzieniszewskiej, która również
planuje odejść na zasłużoną emeryturę. 

27. W niektórych uroczystościach nie mogłem uczestniczyć, ale zastępowali mnie
mój  Zastępca  Konrad  Sikora,  Sekretarz  Anna  Stalbowska  i  Pani
Przewodnicząca Maryla Ancipiuk. 

28. Wydarzenia sportowe – W dniu 29.04.2023r. w Augustowie Zawodniczka SP "
Na  Fali"  MOSiR  Michałowo  Nadia  Zastocka  wywalczyła  tytuł  Mistrzyni
Województwa  Podlaskiego  w  pływaniu  na  50  m  stylem  klasycznym  w
zawodach  organizowanych  przez  Podlaski  Wojewódzki  Szkolny  Związek
Sportowy.  Oprócz  Nadii  naszą  sekcję  reprezentowały  jeszcze  Nikola
Jarmocewicz zajmując 7 miejsce na 50 m stylem motylkowym, Ula Wasilewska
była 10 na 50 m stylem grzbietowym oraz Filip Tomaszewski, który był 14 na
50  m  stylem  dowolnym.  Gratulujemy  naszym  zawodnikom  i  życzymy
wytrwałości w osiąganiu celów

29. Na zakończenie zapraszam wszystkich na Dni Michałowa, które odbędą się 2-3
czerwca 2023r. w Amfiteatrze w Michałowie.
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